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1. PRÁCE VÝBORU SEKCE V ROCE 2015 
 

□   Výbor sekce rychlostní kanoistiky ČSK pracoval v roce 2015 ve složení: předseda Jan Boháč,   

      členové Pavel Bednář, Martin Doktor, Petr Náprstek a Pavel Šebesta. 
 

□   Činnost reprezentačních družstev řídili: 

- RDS a RDJ:   Pavel Hottmar  

- RDM: Tomáš Ježek 
 

□   Jednotlivé komise a RSCM pracovaly ve složení: 

-    RSCM: Pavel Hottmar (předseda), Tomáš Charvát, Petr Fuksa, Tomáš Doktor,  Petr Doležal a Jan 

Andrlík. 

      -    STK: Zdeněk Krpata (předseda) Hana Charvátová, Jaroslav Baďura, Ladislav Souček, Jaroslav 

Luňáček,  

      -    KR: Hana Charvátová (předseda),  Marika Dognerová, Naďa Kubíčková, Zdeněk Rufer,   

            Ludvík Smrček, Blanka Baďurová – čestná členka 

      -    Komise pro soutěže veteránů (KSV): Barbora Vernerová, Karel Kadlec, Milan Kučera 
 

  □  Sekretariát: Petr Mokrý, Marie Pavelková, Pavel Hottmar  
 

 

 Máme za sebou jeden z lepších roků české kanoistiky. Výbor SRK ČSK během něj jednal 

na devíti řádných zasedáních. Díky vaší volbě je výbor, dle mého názoru, složen z odborníků, kteří 

se velmi dobře orientují v situaci jak v základních článcích sportu – oddílech a klubech, tak i ve 

výkonnostním a vrcholovém sportu. Díky svým profesím mají navíc vhled do působnosti a činnosti 

institucí, které podmínky pro sportování do velké míry ovlivňují (ministerstvo, olympijský výbor, 

ČUS, městská a obecní zastupitelstva). S touto výhodou výbor  pokračuje v systematické práci na 

rozvoji rychlostní kanoistiky a koncepční cíle se daří postupně naplňovat. Dosáhlo se významného 

pokroku v zajištění činnosti oddílů, v systému péče o talentovanou mládež i ve výsledcích 

reprezentace. Pohybujeme se již na úrovni, ze které již je obtížné se dále zlepšovat. 

 

Práci výboru dobře podporovaly odborné komise, o jejichž výstupy se při svém rozhodování 

opíral. Zejména STK je daleko dynamičtější a progresivnější, zejména díky předsedovi komise 

Zdeňku Krpatovi. Zkušenou osobností se stává reprezentační trenér a vedoucí projektu SCM 

Pavel Hottmar. Příjemnou starostí bylo hospodaření s finančními prostředky svazu, které byly 

díky úspěšnosti celého sportovního odvětví na rozdíl od minulého roku posíleny. Druhý rok 

v novém století české kanoistiky se stejně, jako rok předcházející, zapíše do historie díky 

vynikajícím a v novodobé historii nevídaným výsledkům reprezentantů. Navíc se nám na 

domácích závodech stále objevují noví mladí talenti. Zdravý trend našeho sportovního odvětví 

potvrzuje každoroční zájem o školení nových trenérů rychlostní kanoistiky, kteří budou základem 

pro činnost oddílů a klubů v dalším období. Život v klubech rychlostní kanoistiky po celé ČR, i 

přes relativně silnou podporu svazu, zažívá přirozené výkyvy, dané generačními výměnami, ve 

spolkovém životě obvyklými. Jedinou prevencí je včas do řízení klubu postupně zapojovat mladší 

schopné členy, kteří budou mít chuť pracovat pro rychlostní kanoistiku.  

 

Na svazové konferenci 3. listopadu letošního roku došlo ke změně stanov ČSK, které především 

vyhověly požadavkům nové právní úpravy pro stanovy spolků, ale také posílily roli sportů, 

zařazených v olympijském programu.  
 

Výbor má jako svou prioritu profesionální práci s mládeží všech věkových skupin v oddílech a 

klubech. To je základ našich úspěchů. Pro motivaci činnosti v oddílech, i pro zajištění prostředků pro 

kanoistiku díky dobrým výsledkům. Činnost SCM byla pečlivě sledována, dostatečně financována, a 

stále se klade důraz na kvalitu a všestrannost přípravy. Práce s mládeží byla podpořena i dalšími 

finančními příspěvky do oddílů, které byly děleny dle motivačních parametrů (kvantita mladších ročníků 

mládeže, kvalita starších ročníků mládeže, podíl na pořádání závodů pro mládež, atd.) Svaz vyvíjí tlak na 

resortní centra vrcholového sportu v zájmu pokračování systematické práce v oblasti vrcholového 



 

 

sportu, tedy především se státní reprezentací v rychlostní  kanoistice. Výsledky reprezentace i uznání 

např. od vedení celého armádního střediska Dukla, je i poděkováním Vám, do oddílů, kteří buď 

vychováváte reprezentanty, nebo vytváříte svými závodníky silnou konkurenci, která vytahuje ty silnější 

za úspěchy.  

 

V průběhu roku jsme opět pravidelně zveřejňovali podrobné zápisy z jednání výboru, naleznete 

je zde: www.kanoe.cz/sporty/rychlostni-kanoistika/122-legislativa/jednani, aby široká členská základna 

měla přehled o dění a mohla případně na vývoj reagovat. Co se týká přímo samotné podpory sportovní 

činnosti, stále jsme kladli a budeme klást důraz na podporu správné trenérské metodiky. Zveřejňovali 

jsme opět pravidelná metodická doporučení pro trenéry ke sportovnímu tréninku mládeže. Jsme 

přesvědčeni, že je to dobrý nástroj pro začínající i zkušené trenéry. A v dnešní době informačních 

technologií i dostupný zdroj informací pro samotné závodníky, pokud se o složení a strukturu tréninku 

sami zajímají.  

Pokračovali jsme v mediální prezentaci aktivit a sportovních úspěchů rychlostní kanoistiky. To, 

jak je o nás a o vás slyšet, je zásluhou našich závodníků ale také naší novinářky Barbory Žehanové. Na 

kanoistických internetových stránkách byly zveřejňovány výsledky soutěží, včetně výsledků 

reprezentačních družstev. Výstupy z monitoringu tisku obsahují přes tisícovku článků ročně. Vzpomeňte 

deset let zpět. Aktivně je obsluhován stále navštěvovanější facebook rychlostní kanoistiky. Tiskové 

agentury a média přebírají naše informace stále častěji a začínáme být dobrým produktem pro 

připravované marketingové aktivity svazu. Máme záměr tuto oblast činnosti dále posilovat. Připravený 

nástěnný kalendář SRK ČSK na rok 2016 je nádhernou vizitkou práce našich kanoistických klubů a 

jejich funkcionářů. Protože na úspěších svazu se podílejí svým způsobem všichni jeho aktivní členové. 
 

 Tradičně klíčovým úkolem v samém počátku roku byla příprava domácí soutěžní sezony – 

sestavení termínové listiny a vydání Soutěžních směrnic. Načasování všech soutěží vzhledem 

k mezinárodním termínům, termínům veslařských soutěží ve Sportcentru v Račicích je a vždy bude 

složité. STK vedená Zdeňkem Krpatou odvedla dobrou práci. Dosáhla vyvážené skladby závodů a 

provedla některé dílčí změny v soutěžních Směrnicích. Cením si hlavně skutečnosti, že se rychle reaguje 

na nové zkušenosti a potřeby. Komise připravila pro rok 2015 nové řády – pravidla a soutěžní směrnice. 

Zdá se, že se osvědčila, a proto s drobnými úpravami budou vydány včas předpisy pro rok 2016. Detaily 

se dočtete ve zprávě Sportovně technické komise.  

 

 Jak jsme na tom s financemi? V dotačním programu MŠMT na reprezentaci a na talentovanou 

mládež byla přibližně ve stejné výši, jako v letech minulých. Tady však je zabezpečení relativně dobré, 

respektive takové, že spolu s finančními zdroji resortních sportovních center, zejména Dukly, jsme 

schopni zabezpečit kvalitní podmínky pro přípravu reprezentantů. Totéž lze konstatovat o podpoře 

Sportovních center mládeže v jejich osvědčené formě. Máme jako svaz vysokou důvěru a kredit u 

vedení Dukly a VSC při USK Praha. Vyšší podporu obdržel svaz v programu MŠMT na činnost svazu, 

kterou výbor nasměroval na posílení činnosti do oddílů. Slušnou částku byl svaz opět schopen 

poskytnout i všem oddílům, které zažádaly o dotaci na údržbu a provoz sportovních zařízení. Tuto dotaci 

SRK ČSK v plné výši rozeslal žadatelům, podle kritérií a výpočtu MŠMT. Pro žádosti, distribuci i 

vyúčtování této dotace využívá svaz služeb okresních servisních center sportu České unie sportu, neboť 

je zde požadována vyšší odbornost při posuzování způsobilosti žadatele i čerpání dotace, a bude tomu 

tak proto i v příštích letech. ČSK obdržel dotaci na pořádání ME a dotaci na nákup startovacího zařízení 

na dlouhé tratě. Účet správy zařízení svazu, který spravuje SKR ČSK na Císařské louce a na Slapech, 

ukazuje i přes investice do větších oprav významně kladný výsledek. Sekce disponuje dostatečnými 

rezervami pro přechodné období financování první poloviny roku, kdy nejsou na činnost k dispozici 

státní prostředky. 

 

Nový zdroj financí pro svaz, díky vývoji legislativy už teď víme, že jen dočasný, se staly peníze z loterií, 

odváděné sázkovými společnostmi do Českého olympijského výboru. ČOV prostředky následně 

poskytuje národním sportovním svazům na financování sportu mládeže. Na rozdíl od mnoha dalších 

sportů, v ČSK jsou tyto prostředky obratem poskytnuty oddílům, jako výpomoc financování jejich práce 

http://www.kanoe.cz/sporty/rychlostni-kanoistika/122-legislativa/jednani


 

 

s mládeží. Tato podpora se zrodila v průběhu loňského roku, a pravděpodobně skončí v roce 2017, kdy 

bude změněn loterní zákon. ČSK však plánuje tyto zdroje kumulovat tak, aby bylo možné je použít pro 

podporu oddílů průběžně až do roku 2019, kdy už snad bude za zrušené prostředky připravena náhrada. 

Oddíly byly letos včas informovány o výši a účelu přidělených finančních prostředků na podporu jejich 

činnosti a obdržely smlouvy a podmínky čerpání dotací. Podpora byla jednoduchými, výborem 

schválenými klíči rozdělena mezi oddíly tak, aby byli podpořeni pořadatelé závodů, oddíly aktivní v péči 

o mládež všech věkových a výkonnostních skupin a zohledněny byly i náklady oddílů na cestování na 

hlavní závody ČSK. Podpora poskytovaná svazem se tak rovnoměrně rozprostřela mezi aktivní oddíly. 

Měla by motivovat a podpořit složitou práci oddílových funkcionářů při zajišťování každodenních 

potřeb oddílů, pro trénink a závody mládeže i vybalancovat náklady na častější cestování na závody do 

Račic pro vzdálenější oddíly. Průvodním jevem finanční podpory je administrativní náročnost. Svaz je 

vázán povinnostmi při čerpání přidělených peněz, a nemá jinou možnost, než přenést tuto zodpovědnost 

i na koncové uživatele peněz – oddíly a kluby. Prosíme proto o pečlivost a trpělivost, příspěvky jsou již 

poměrně zajímavé a za trochu práce stojí. Snažili jsme se poskytnout oddílům při této činnosti 

maximální podporu ze sekretariátu ČSK.  
 

 Osvědčený systém Sportovních center mládeže (SCM – podpora mládeže 15-18 let + trenérů) a 

program Sportovních středisek (SpS – podpora trenérů mládeže 10-14 let) je realizován v podobě, kterou 

jsme předložili ministerstvu školství pro období 2013-2016. Nyní asi nikdo nepochybuje, že právě tento 

systém a každodenní práce oddílových trenérů a funkcionářů jsou základem současné úrovně české 

kanoistiky. O náš efektivní, deset let trvající systém přípravy talentované mládeže se stále zajímají i jiná 

sportovní odvětví. Poděkování za výsledky v oblasti práce s mládeží patří jak oddílovým trenérům, tak 

vedoucímu trenérovi. SCM je věnována samostatná kapitola této zprávy.  
 

Dlouhodobá podpora nejmladší skupiny mládeže, benjamínků a žáků, se letos velmi výrazně 

promítla do zvýšení jejich počtu. Jsme rádi, že oddíly takto pozitivně zareagovaly. Řada oddílů dokázala 

zvýšit počty benjamínků a žáků výrazným způsobem. V této podpoře bude SRK ČSK nadále 

pokračovat. Budeme pokračovat i ve vzdělávání nových trenérů. Nezapomeňte této nabídky prosím ve 

vašich oddílech využít. Agendu školení trenérů zabezpečuje Pavel Hottmar, který v součinnosti s experty 

z FTVS, VOŠ ČUS a dalších institucí, i odborníků z našich řad pořádá každoročně školení trenérů II 

nebo III.třídy. Na leden 2016 je připraveno další školení. Informace opakovaně zveřejňujeme na 

svazových webových stránkách.  
 

Letos naprosto skvělé výsledky reprezentantů, seniorů i juniorů, a to v olympijských i 

neolympijských disciplínách se pomalu dostávají do oblasti snů předchozích generací závodníků a 

funkcionářů oddílů i svazu. Asi nás předchůdci dobře naučili, jak to máme dělat, proto mi i touto cestou 

dovolte poděkovat především Michalu Ježkovi. Současný stav české rychlostní kanoistiky je výsledkem 

dlouhé a cílevědomé práce, podpořené úsilím širokého kolektivu lidí. Úspěchy jsou to natolik významné, 

že rychlostní kanoistika spolu s vodním slalomem je vlajkovou lodí českého olympijského týmu do Ria. 

Znamenají posun naší kanoistiky mezi elitu domácích sportů a světovou kanoistickou elitu. Naši 

sportovci i trenéři přebírají ocenění v různých prestižních sportovních anketách od okresu až po národní 

úroveň. Udržet tuto laťku bude nesmírně obtížné. Obhájit výsledky dlouhodobě, znamená neustále 

sledovat vývoj, používat moderní metodiku včetně regenerace, a vychovávat od nejmladších ročníků, 

systematicky a správnými postupy, mládež. A mít i štěstí. O výsledcích reprezentace a činnosti 

jednotlivých družstev naleznete samostatné kapitoly, zpracované reprezentačními trenéry P.Hottmarem a 

T.Ježkem. 

 

 Hospodaření, zajištění zdrojů a vyrovnané čerpání rozpočtu je pro svaz klíčové a bylo 

předmětem jednání téměř každé schůze výboru SRK ČSK. Podrobnou zprávu naleznete v závěru této 

písemné informace. Sportovní výslednost i vlastní hospodářská činnost, jak bylo již předesláno, přinášejí 

do pokladny svazu vyšší příjmy, než v minulosti. Výdaje na zajištění chodu svazu, konání domácích 

soutěží nedoznaly zásadních změn, vyšší výdaje byly a budou nasměrovány do oddílů. Podařilo se nám 

sehnat i investiční prostředky a zakoupili jsme nové automatická startovací zařízení na dlouhé tratě, jaké 



 

 

se používá při evropských a světových šampionátech. Opět předkládáme valné hromadě sekce 

hospodaření mírně přebytkové, se zachováním přiměřených rezerv, navýšených vlastní hospodářskou 

činností (Slapy, Císařská louka) a pořadatelstvím SP v Račicích.  
 

Co se týká správy majetku, trvá smlouva o správě majetku na Císařské louce, kde je provozováno 

závodiště s kempem, na dobu určitou do r. 2019, s garantovanými podmínkami pro ČSK. Smluvní 

partner plní povinnosti a platí nájem ve stanovené výši. Podařilo se získat mimořádné granty na obnovu 

majetku a do areálu na Císařské louce bylo letos investováno téměř tři čtvrtě milionu korun do 

rekonstrukcí a oprav (okna, střechy). Připravujeme investici do opravy pláště cílové věže z grantu 

hl.m.Prahy. Nová situace vzniká v kempu na Slapech, kde vyhořel bufet, a nájemce podal výpověď. 

Momentálně probíhá jednání s novým zájemcem o provozování kempu, vzešlým z výběrového řízení. 

Na Slapech ČSK sleduje směrování územního rozvoje lokality tak, aby mohl včas na případnou změnu 

územního plánu reagovat.  

 

Majetky ČSK v Račicích, stejně jako majetek veslařského svazu v Račicích, jsou již z větší části 

převedeny na Národní olympijské centrum vodních sportů (NOC-VS), jak rozhodly valné hromady obou 

svazů. Převody částí majetku zatíženého investiční státní dotací dosud nejsou z administrativních 

důvodů – souhlas MŠMT - ukončeny. Národní olympijské centrum vodních sportů, které majetky svazů 

spravuje, přebírá úkoly dosavadního správce, akciové společnosti SC Račice. V letošním přechodném 

roce se role obou správcovských subjektů prolínaly a připravoval se nový model řízení areálu.  

NOC-VS byl již pořadatelem zdařilého kanoistického i veslařského mistrovství Evropy. Činnost 

obchodní společnosti SC Račice, a.s. bude pomalu utlumována tak, jak bude pro oba svazy výhodnější, 

vzhledem k dotační politice státu, využívat veřejných dotačních prostředků na rozvoj závodiště 

prostřednictvím spolku NOC-VS. Na personálním obsazení společnosti i spolku se podílejí oba svazy a 

v současné době velmi dobře spolupracují. Předsedou NOC-VS je Dušan Macháček, předseda 

veslařského svazu. Předsedou představenstva SC Račice je Pavel Šebesta. Ve výboru a kontrolní komisi 

NOC-VS i v orgánech SC Račice a.s., které mají minimum členů, má ČSK odpovídající zastoupení (Jan 

Boháč, Pavel Šebesta, Martin Doktor). Pavel Šebesta je v NOC-VS odpovědný za pořádání 

mezinárodních akcí, Z.Pecka je sportovní ředitel NOC-VS, a ředitelem NOC-VS je Michal Kurfirst.  

Započala plánovaná modernizace areálu, která bude probíhat v několika etapách. V letošním roce 

je v Račicích investováno 35 mil.Kč z prostředků MŠMT na výstavbu nového ubytování namísto 

chanosů, včetně bezbariérových pokojů, dalšího sociálního zařízení a souvisejících sítí a technologií, 

včetně řešení odpadních vod. V roce 2016 je plánována investice rozsáhlejší, a zahrnuje 

zejména rekonstrukci restaurace a bowlingu pro univerzálnější využití, přestavbu části tribuny s novými 

prostorami v její spodní části, dostavbu hangárů loděnice v čele kanálu, vybagrování průjezdu z vratného 

kanálu na start 200 m včetně nového mostu jako na 1200m, dostavbu letos zahájené výstavby ubytování 

a další rekonstrukce inženýrských sítí. Takto částečně zrekonstruovaný areál bude hostit v roce 2017 

mistrovství světa v rychlostní kanoistice. Modernizace však bude pokračovat dál, v rámci projektu 

národních olympijských center. Vše z účelových investičních prostředků MŠMT. Z důvodů výstavby 

může být provoz v areálu částečně omezován, investice však neohrozí konání všech potřebných 

domácích i zahraničních akcí. Souběžně vznikne ve Štětí, na Labi, z prostředků kraje, města a zdejšího 

klubu nová loděnice, základna pro vodní sporty s ubytováním, která bude moci být využívána pro 

tréninkové pobyty. V budoucnu se stane součástí NOC-VS i závodiště pro vodní slalom v pražské Tróji. 

Co se týká vrcholných mezinárodních soutěží konaných v Račicích – po letošním velmi 

úspěšném Mistrovství Evropy dospělých a Mistrovství světa klubových posádek dračích lodí ICF 

(ředitel P.Šebesta) nás čeká v květnu 2016 závod Světového poháru v kanoistice a v srpnu 2017, po 59 

letech, mistrovství světa. Závody budou svěřeny do péče NOC-VS, stejně jako veslařské soutěže.  

S výhodou bude závody připravovat jeden stálý organizační tým. Ušetři se tím značné finanční 

prostředky jak kanoistům, tak veslařům.  

V tomto místě bych rád požádal a pozval všechny kanoistické oddíly, aby přijely, zejména 

v sobotu a neděli 28. a 29. května, v co největším počtu podpořit do hlediště naše závodníky a ukázat 

mladým adeptům naživo, jak závodí světová špička v očekávání nadcházejících olympijských her.  

 



 

 

Druhý rok účinkování stávajícího výboru SRK ČSK si jeho členové dovolí označit jako úspěšný. 

Snad s námi budete souhlasit. Jménem výboru bych za obětavou práci pro svaz a sekci rychlostní 

kanoistiky chtěl poděkovat týmu profesionálních pracovníků SRK ČSK, o jejichž výkony se výbor 

opírá - Majka Pavelková, Petr Mokrý a Pavel Hottmar musí řešit v pracovní i mimopracovní době řadu 

nečekaných problémů a nestandardních událostí. Trenéři reprezentačních družstev, předsedové komisí, 

rozhodčí včetně mezinárodních, členové organizačního týmu v Račicích, odvedli taktéž velmi dobrou 

práci. Všem za to chci i touto cestou poděkovat.  

 

Stávající úroveň našeho sportu je ale především důsledkem aktivní práce a úsilí členů – 

funkcionářů a trenérů našich kanoistických oddílů. Víme dobře, že bez nich by rychlostní kanoistika 

nebyla tam, kde nyní je. Musím zopakovat, že svaz se nedá řídit jako firma. Svaz i jeho sekce se dají 

pouze usměrňovat na základě potřeb jeho členů, na základě vize kam ho směřovat, a na základě 

podmínek, které se pro tento rozvoj podaří zajistit. To je jedna strana mince. Ta druhá, jsou mezilidské 

vztahy a schopnost táhnout za jeden provaz. Budeme se snažit, aby všechny tyto předpoklady dalšího 

rozvoje naší kanoistiky neoslabovaly.  Děkuji Všem za spolupráci, součinnost, i pochopení, když se ne 

vše vydaří podle představ. 

 

 

 Mgr.J.Boháč, předseda SRK ČSK 

 

 

 

2. SPORTOVNĚ TECHNICKÁ KOMISE  

 
Sportovně technická komise pracovala v roce 2015 ve stejném složení jako v roce 2014.  

Formálně byla komise rozdělena na dvě části - skupiny: 

 

Skupina pracovní: 

Zdeněk Krpata – předseda STK 

Hana Charvátová – předsedkyně Komise rozhodčích 

Jaroslav Baďura – evidence a registrace 

Ladislav Souček – člen komise 

Jaroslav Luňáček – člen komise 

 

Skupina konzultantů: 
Pavel Hottmar – RDS + RDJ + SCM 

Tomáš Ježek – RDM  

Milan Kučera – veteráni 

Petr Doležal – nejmladší kategorie (benjamínci, žáci) 

 

Skupina pracovní měla na starosti hlavní část práce komise, při které se opírala o odborné názory a 

rady členů skupiny konzultantů. 

V praxi se obě skupiny vzájemně prolínaly a doplňovaly. 

 

 Spolupráce s Komisí rozhodčích: 

    

o Spolupráce s rozhodčími byla po celý rok bezproblémová.  

o Ne vždy je jejich „neviditelná“ práce, bez které by fungování závodů nebylo možné, náležitě 

oceněna.  

o Děkujeme! 

  



 

 

 Spolupráce s veterány  
 

o V roce 2015 bezproblémová. 

o Výsledky Českého poháru veteránu jsou přílohou této zprávy. 

 

 Spolupráce se sekretariátem SRK ČSK 

 

o Spolupráce se všemi pracovníky sekretariátu je výborná. 

o Děkujeme! 

 

 Registrace – evidence členské základny 

o O evidenci členů a registrace se starali dlouhodobě J.Baďura a B.Baďurová. Za jejich 

dlouholetou, pečlivou a mravenčí práci jim oběma patří velké poděkování. 

o V letošním roce tuto práci postupně převzal sekretariát ČSK spolu se správcem databáze 

Markem Vávrou. 

o Udržují a pravidelně aktualizují databázi registrovaných členů, které jsou zveřejněny 

prostřednictvím internetu na www.kanoe.cz. Seznamy jsou k dispozici jak zpracovatelům 

výsledků na jednotlivých závodech, tak vedoucím oddílů pro případnou kontrolu. 

o Přesné postupy pro registraci nových členů, přestupů, zaznamenávání změn v registračních 

průkazech a kontrol těchto záznamů budou součástí Pravidel 2016. 

 

o K dnešnímu dni je registrováno 4691 členů SRK ČSK.  

o Z toho:  2785 závodníků 

 

  298 trenérů , dalších  74 trenérů  má licenci rozhodčích  

 

 60 rozhodčích 

 

            1552  ostatních činovníků – funkcionářů v oddílech a TJ 

 

 

 Pravidla 2015 

 

o 1.dubna 2015 začaly platit nové Řády rychlostní kanoistiky, jejichž součástí jsou: 

 Pravidla rychlostní kanoistiky 

 Registrační řád 

 Řád dopingové kontroly 

 Disciplinární řád 

o Pravidla jsou koncipovány s platností na jeden rok. Vychází pravidel ČSK platných do roku 

2014 a z platných pravidel ICF. Jsou v nich zapracovány všechny změny, které řešily 

každoroční soutěžní směrnice. 

o Současně s vydáním nových pravidel bylo na webových stránkách zveřejněno i poměrně 

podrobné upozornění na novinky a změny, které nová pravidla obsahují. 

o V průběhu závodní sezóny jsme nezaznamenali žádné výrazné problémy v používání nových 

pravidel v praxi.  

o Všechny připomínky, drobné nepřesnosti a doplnění byly zaznamenávány a budou použity 

v pravidlech platných pro rok 2016. 

o Pravidla 2016 budou zveřejněna do 28.2.2016 a platná budou od 1.4.2016.  

o V tištěné podobě budou pravidla distribuována do oddílů v průběhu března 2016. 

 

 

 

http://www.kanoe.cz/


 

 

 Mistrovství ČR oddílů a Český pohár jednotlivců  
 

o Obě tyto dlouhodobé soutěže prošly za poslední dva roky poměrně velkými změnami.  

o V roce 2014 se začalo bodovat podle stejného klíče jako při bodování do žebříčku SCM (v 

jednotlivých kategoriích boduje vždy pouze určitý počet závodníků podle počtu startujících). 

o  V roce 2015 byly Český pohár a Mistrovství ČR oddílů koncipovány jako soutěže mládeže (do 

výsledků se započítávali pouze výsledky kategorií žactva, dorostu a juniorů).  

o Obě tyto změny mají do určité míry eliminovat zkreslení, která u soutěží tohoto typu existují 

(výsledky ovlivňuje absolutní počty startujících za jeden oddíl a absolutní počty absolvovaných 

závodů a startů). 

o V roce 2016 budou tyto soutěže zachovány ve stejné podobě jako v roce letošním. Jednou 

z hlavních funkcí těchto soutěží je možnost prezentace výsledků v rámci regionů. 

o Výsledky jsou přílohou této zprávy. 

 

 Soutěže 2015 

 

o Poděkování všem, kteří svou prací přispěli k uspořádání všech závodů v rychlostní kanoistice 

v roce 2015 

 Národnímu olympijskému centru Račice a Sportcentru Račice za pořadatelství celkem 4 

hlavních závodů (I.NZ, ČP mládeže, II.NZ, MČR na krátkých tratích) 

 Sportklubu 80 Chomutov za uspořádání MČR na 5km v nové lokalitě Matylda v Mostě 

 Sportu Zbraslav za pořádání NZ v maratonu 

 Kanoistickému klubu Týn nad Vltavou za uspořádání MČR v maratonu a ČP mládeže ve 

vytrvalosti 

 Všem pořadatelům regionálních závodů, kterých se v roce 2015 uskutečnilo celkem 3333 

 Rozhodčím 

 Externím zpracovatelům výsledků  

 Výboru SRK ČSK, který stejně jako v minulém roce ocenil práci pořadatelů závodů 

přidělením dotací 

 

o Termínová listina 2015 obsahovala celkem 42 závodů.  

 Oficiálních závodů v rychlostní kanoistice v posledních letech stále přibývá. STK bude i 

nadále ve spolupráci se všemi složkami ČSK tento vzrůstající trend podporovat. 

 Na plné náklady SRK ČSK se uskutečnily čtyři závody v Račicích (I.NZ, ČP mládeže, 

II.NZ a MČR – krátké tratě). 

 S příspěvkem SRK ČSK byly uskutečněny tři závody: MČR na 5km v Mostě, NZ 

v maratonu na Zbraslavi a MČR v maratónu v Týně nad Vltavou. 

 STK vypracovala smlouvy s pořadateli těchto závodů. 

 

o Výsledkový servis na hlavních závodech 

 V roce 2015 byl výsledkový servis zajišťován dvěma způsoby  

 Kompletně dodavatelskou firmou Sportis (ČP mládeže, II.NZ a MČR v Račicích) 

 Ve spolupráci s Janem Marešem, který zajišťoval výsledkový servis s použitím zařízení a 

software SRK ČSK (I. NZ v Račicích, MČR na 5 km v Mostě a MČR v maratonu v Týně 

nad Vltavou) 

 Zpracovatelé výsledků pracovali na základě smluv zajištěných STK 

 Po zvýšené kontrole práce dodavatelů výsledkového servisu na jednotlivých závodech 

konstatuje STK výrazné zlepšení spolupráce s firmou Sportis.  

 

 

 

 



 

 

o Hodnocení hlavních závodů 2015 jako celku 

 

 Na základě informací delegáta STK, zpráv Komise rozhodčích, případně dalších 

připomínek prováděla STK po každém ze závodů vyhodnocení, jehož cílem bylo zabránit 

opakování chyb v závodech budoucích. 

 Společným problémem všech pořadatelů je zajištění dostatečné, kvalitní a funkční 

záchranné služby. STK má za úkol najít cestu ke zlepšení této oblasti při pořádání všech 

závodů. 

 Jednou z podstatných změn uplatněných v Pravidlech 2015 byl nový časový 

harmonogram přihlašování na hlavní závody sezóny a nový způsob omluv, změn a 

dohlašování. 

  Hlavním cílem těchto změn bylo dát časový prostor pro tvorbu kvalitního časového 

rozpisu a finálního rozlosování jednotlivých jízd.   

 STK průběžně vyhodnocovala počty změn, které jednotlivé oddíly podávaly v roce 2015 

a bude v tomto i nadále pokračovat.  

 STK chválí oddíly za zvýšenou kázeň při přihlašování a doplňování na jednotlivých 

závodech. Počet změn byl v této sezóně přijatelný. 

 Pokud by v průběhu roku 2016 nastal zvýšený nárůst počtu změn a omluv musely by být 

na neukázněné oddíly uplatněny sankce ze strany ČSK formou krácení dotací za rok 

2016. 

 Při tvorbě časových pořadů na hlavních závodech se STK snažila respektovat požadavky 

všech zúčastněných: 

 Požadavky reprezentačních trenérů (nominace …) 

 Požadavky na vypsání jednotlivých disciplín v jednotlivých věkových kategoriích a 

jejich rozložení během závodních dnů (dodržení intervalů mezi starty stejných 

kategorií) 

 Požadavky rozhodčích na intervaly mezi jednotlivými starty z důvodů kvalitního 

zpracování výsledků a provedení potřebných úkonů pro regulérnost závodů 

(prezentace na startu, vážení lodí …) 

 Požadavky oddílů na možnost střídání lodí 

 Požadavky na začátky a konce závodů z hlediska dopravy ze vzdálenějších lokalit 

 Požadavky pořadatelů technického charakteru  

 Klimatické vlivy (světlo, tma, mlhy…) 

 STK se domnívá, že časové pořady hlavních závodů většinu výše uvedených bodů 

splnily. 

 STK bude i nadále časové programy vyvíjet s vizí: dopracovat se ke standartním časovým 

pořadům pro jednotlivé typy závodů. 

 S problematikou časových pořadů úzce souvisí i počty a rozdělení vypsaných disciplín 

v jednotlivých věkových kategoriích. 

 Pro každý závod byl stanoven částečně odlišný seznam vypsaných disciplín se snahou, 

hlavně v nejmladších kategoriích, tyto disciplíny v průběhu roku prostřídat a umožnit 

tak mladým závodníkům závodit na různých tratích. 

 Pro rok 2015 byla provedena (na základě jednání s reprezentačními trenéry a Radou 

SCM) určitá redukce počtu disciplín na jednotlivých hlavních závodech. Přesto se 

časové pořady (vzhledem k počtu startujících) protahovaly často do večerních hodin. 

 STK konstatuje spokojenost se zvládnutím napjatých časových pořadů ze strany 

pořadatelů, rozhodčích, vedoucích oddílů a závodníků. Zároveň si plně uvědomuje, že 

pracujeme bez jakékoliv časové rezervy. V průběhu hlavních závodů v sezóně 2015 

nenastaly žádné mimořádné situace (technické ani klimatické), které by mohly 

„napjatý“ časový pořad vážně narušit. 



 

 

 Po rozboru počtů závodníků v jednotlivých kategoriích na jednotlivých závodech 

vyhodnotí STK situaci a případně ve spolupráci s vedoucími reprezentačních družstev, 

Radou SCM a rozhodčími navrhne redukce některých disciplín. 

 V letošním roce byl poprvé uplatněn zákaz startu benjamínků mladších 10 let na 

krátkých tratích při hlavních závodech sezóny. Důvody jsou jednak metodické a jednak 

praktické (časový pořad). 

 STK toto omezení vyhodnotila jako správné a funkční a bude v něm i nadále 

pokračovat. 

 STK má stejně jako všichni radost z vysokého počtu sportujících dětí (hlavně žáků). 

Apeluje však na soudnost jednotlivých vedoucích oddílů při přihlašování nedostatečně 

připravených závodníků do hlavních závodů, které částečně plyne z neznalosti systému 

vypočítávání dotací a mylného domnívání se, že za start každého žáka přibude oddílu 

potřebný bod.   

 

 

o Krátké hodnocení jednotlivých hlavních závodů 2015 

 

o I.NZ Račice 21. 4. – 22. 4. 2015 

 Hlavně pro nominační potřeby reprezentačního družstva dospělých 

 V roce 2015 vzhledem k obsazenosti Račic ve všední dny, proto bez testovacích závodů 

juniorů 

 

o Mistrovství republiky na 5 km Most 25. 4. – 26. 4. 2015 

 

 Nová lokalita – jezero Matylda v Mostě se velmi líbila (voda, možnost parkování, 

příjezd, možnosti ubytování). 

 Je třeba si uvědomit, že nepříznivé počasí (vítr) pravděpodobně závody nepříznivě 

ovlivní (možná více než na jiných závodištích). 

 Osvědčený pořadatel (Sportklub 80 Chomutov) zvládl bez větších problémů. 

 Vypsáno pro singlové i deblové kategorie ve všech věkových kategoriích. 

 

o Český pohár mládeže Račice 15. 5. – 16. 5. 2015 

 

 Vzhledem k rozsahu a významu umístěn do Račic (určitě dobře). 

 Vypsán jako společný otevřený závod se Slovenskem. 

 Velký počet přihlášených v kombinaci s vypsanými tratěmi (3 km) dělá z časového 

programu dvoudenního závodu těžko řešitelnou záležitost. 

 Problémy s přihlašováním závodníků ze Slovenska bez vstupu do přihlašovacího 

modulu ČSK. 

 

o II.NZ Račice 5. 6. – 7. 6. 2015 

 

 Super nominační závod téměř na všechny mezinárodní soutěže 

 Program maximálně přizpůsoben požadavkům reprezentace. 

 Časový pořad při třídenním nominačním závodě (při specializaci celé řady závodníků 

na jednu nominační disciplínu) se jeví jako přijatelnější 

 

o Nominační závod v maratónu Zbraslav 13. 6. 2015 

 

 Osvědčený pořadatel 

 Velmi úzkému zaměření (pro potřeby reprezentačního družstva v maratonu) odpovídá i 

rozsah a počet účastníků 



 

 

 

o Mistrovství republiky na krátké tratě Račice 31. 7. – 2. 8. 2015 

 Časový pořad dokumentuje bez komentáře statistika: 

 41 oddílů; celkem 709 závodníků   

 419 jízd, ve kterých startovalo 2061 posádek 

 Celkový  čas závodů 33 hodin a 40 minut (pátek 8.00 – 19:15 = 11:15; sobota 8:00 

– 20:35 = 12:35; neděle 8:00 – 17:50 = 9:50 

Jednalo se celkem o téměř 34 hodin závodů ve třech dnech 

  Řešení je opět v redukci vypsaných disciplín. 

 STK hodnotila mimo jiné i slavnostní nástup při MČR jako velmi podařený a bude 

v této tradici pokračovat. 

 

o  Mistrovství republiky v maratonu a s ním probíhající závod ČP mládeže  Týn nad Vltavou 

4. 10. – 5. 10. 2015 

 

 V letošním roce velmi pozdní termín vzhledem k mezinárodním závodům na krátkých 

tratích k zatraktivnění rozhodně závodu nepomohl.  

 Velmi malá účast v maratonských kategoriích se předpokládala. Z tohoto důvodu byl 

také upraven časový rozpis ve prospěch mládežnických kategorií. 

 Pro rok 2016 navrhuje STK rozdělení závodu na část maratonskou (spojit s nominačním 

závodem) a část mládežnickou (závod ČP ve vytrvalosti). 

 

 Soutěže 2016 

 

o STK vypracovala v průběhu roku 2015 termínovou listinu hlavních závodů sezony 2016 

s návazností na termínové listiny ICF a ECU, se zapracováním požadavků trenérů 

reprezentačních družstev s akceptováním možností jednotlivých lokalit, především 

Račického kanálu. 

 

o    Při přípravě závodní sezóny 2016 se STK řídí následujícími termíny danými Pravidly 2015: 

 

  3. 11. 2015  – schválení termínů hlavních závodů 2016 

15. 11. 2015 – vypsání výběrového řízení na pořadatelství MČR dlouhé tratě mládež,  

   MČR v maratonu a 5. závodu ČP mládeže 

15. 11. 2015  – zveřejnění termínů hlavních závodů  

30. 11. 2015  – zprovoznění systému pro zadávání lokálních závodů na webu  

31. 1. 2016  – ukončení zadávání lokálních závodů 

únor 2016  – schválení konečné verze kompletní termínové listiny 2016 

únor 2016  – schválení konečné verze Pravidel 2016 

28. 2. 2016  – zveřejnění konečné termínové listiny 2016 a Pravidel 2016 

31. 3. 2016  – papírová verze Pravidel 2016  

 

 

o Termíny hlavních domácích závodů 2016 

 

o 23. 4. - 24. 4. 2016     MČR 5km mládež (pořadatel dosud neurčen) 

 

 Pořadatele určí STK do 30. 11. 2015.  

  Dvoudenní závody pro všechny věkové kategorie mládeže (benjamínci 2 km) + 

veteránů v singlových i deblových disciplínách. 

 

 



 

 

o 30. 4. - 1. 5. 2016     I.NZ Račice  

 

 Dvoudenní závod hlavně pro nominační potřeby reprezentačního družstva dospělých. 

 V rámci závodů proběhnou i testovací závody juniorské reprezentace. 

 Závod dospělých na 5 km v singlových kategoriích bude v rámci tohoto závodu vypsán 

jako Mistrovství ČR na 5 km. 

 Mistrovské závody v deblových kategoriích na trati 5 km nebudou v roce 2016 

vypsány. 

 

o 13. 5. - 15. 5. 2016   ČP Račice mládež  

 

 Počítá se s minimálně 2,5 denním závodem (začátek v pátek v průběhu dne, podle 

potřeb časového rozpisu). 

 Závod bude koncipován jako otevřený, s možností startu závodníků ze Slovenska. 

 Podmínkou bude začlenění SVK do přihlašovacího modulu ČSK a podřízení se jeho 

pravidlům. 

 Na bodové hodnocení SCM a ČP nebude mít účast zahraničních závodníků vliv. 

 Pro benjamínky mladší 10 let platí zákaz startu kromě závodů s hromadným startem. 

 

o 3. 6. - 5. 6. 2016  II.NZ Račice 

 

 Super nominační závod téměř na všechny mezinárodní soutěže. 

 Program maximálně přizpůsoben požadavkům reprezentace. 

 Pro benjamínky mladší 10 let platí zákaz startu kromě závodů s hromadným startem. 

 

o 22. 7. - 24. 7. 2016  MČR krátké tratě Račice   

 

 Vypsání jednotlivých disciplín s ohledem na časový pořad závodu bude projednávat 

STK za spolupráce s vedením reprezentačních družstev a Rady SCM. 

 Konečná verze bude zveřejněna v Pravidlech 2016. 

 Pro benjamínky mladší 10 let platí zákaz startu kromě závodů s hromadným startem. 

 

o 27. 8. 2016   MČR v maratonu + NZ na MS (pořadatel dosud neurčen) 

 

 Pořadatele určí STK do 30. 11. 2015. 

   Jednodenní závody pro všechny věkové kategorie juniorů, dospělých a veteránů 

v singlových disciplínách, které budou vypsány jako Mistrovství ČR v maratonu. 

 Mistrovské závody v deblových kategoriích na maratonské trati nebudou v roce 2016 

vypsány. 

 

o 24. 9. - 25. 9. 2016  ČP ve vytrvalosti mládeže (pořadatel dosud neurčen) 

 Pořadatele určí STK do 30.11. 2015 

 Závod mládeže ve vytrvalosti oddělený od Mistrovství ČR v maratonu 

 Vypsány budou singlové i deblové disciplíny 

 Rozsah tratí 6 – 15 km. 

 

o Termínová listina hlavních domácích a zahraničních závodů 2016 je zveřejněna na 

www.kanoe.cz 

 

Zpracoval: Zdeněk Krpata předseda STK 

 

http://www.kanoe.cz/


 

 

 

3. KOMISE ROZHODČÍCH   

 

             Komise rozhodčích pracuje ve složení Hana Charvátová – předsedkyně, Marika Dognerová, 

Naďa Kubíčková, Zdeněk Rufer, Ludvík Smrček, Blanka Baďurová – čestná členka. Komise se schází 

vždy při závodech a aktuální problémy řeší po internetu. Před začátkem sezony obdrží dotazník 

s termínovou listinou všichni aktivně pracující rozhodčí a podle jejich odpovědí je pak sestaven 

seznam uchazečů o jednotlivé závody. Nominace rozhodčích je  konzultována s vrchním rozhodčím 

jednotlivých závodů.  

            Je snaha o zapojení i nových kolegů do rozhodování při závodech ČP. Všichni rozhodčí se 

podle svých možností účastní regionálních soutěží. Řada našich kolegů se zapojila i do mezinárodních 

závodů konaných v Račicích. ME bylo pořádáno v květnu a v září se uskutečnilo MS Dračích lodí pod 

hlavičkou ICF. Při tomto závodě pracovala řada našich rozhodčích velmi dobře a tento závod byl pro 

všechny zajímavou zkušeností. Mezinárodních závodů se zúčastnily: H.Charvátová  - MS seniorů 

Itálie, Předolympijská regata Rio;  H.Koblicová – Kmeťová  MEJ - Rumunsko,  MSJ – Portugalsko, 

SPM –Brandenburg; M.Zemanová  - Evropské hry – Baku; M.Dognerová a K.Kolářová – Bajerová se 

z rodinných důvodů mezinárodních závodů nezúčastnily. 

            V letošním roce se všechny závody ČP na krátkých tratích konaly v Račicích, kde jsou 

podmínky pro uspořádání velmi dobré. Před každým závodem se ve spolupráci s předsedou STK 

provádí kontrola sportoviště a případné nedostatky se řeší s organizátory. 

V tomto roce se podařilo získat 5 nových rozhodčích III. třídy. Bohužel se stále potýkáme 

s nedostatkem mladých rozhodčích -  mužů. Letos došlo k navýšení peněz při odměňování rozhodčích 

při závodech pořádaných s finanční spoluúčastí ČSK. Vybavení bylo doplněno o bundy, kalhoty a 

podvlékací trika. Ještě v tomto roce by měla být dokoupena další výbava / vesty a čepice/. Materiální 

vybavení bude doplněno o 4 dalekohledy. 

            V listopadu se uskuteční seminář rozhodčích opět v Račicích. Do konce roku bude připravena 

nominace pro mezinárodní závody příští sezóny, ještě letos musí být jednotlivé nominace odeslány 

ICF a ECA. H.Charvátová už má potvrzenou nominaci na OH 2016 v Riu. V roce 2016 bude 

v Račicích druhý závod Světového poháru, který by měl být generálkou na MS seniorů v roce 2017. 

            Zpráva o hospodaření bude zpracována sekretariátem ČSK. Děkuji za spolupráci všem svým 

kolegům, členům STK, Výkonnému výboru a také pracovníkům sekretariátu ČSK. 

 

Zpracovala: MUDr. Hana Charvátová, předsedkyně KR 

 

 

 

4. SPORTOVNÍ CENTRUM MLÁDEŽE 
 

Letos již desátým rokem fungovalo SCM systémem, kdy činnost, administrativu a kontrolu 

zabezpečuje přímo SRK ČSK. Do SCM jsou zařazováni všichni talentovaní sportovci do juniorského 

věku. Sportovní příprava je realizována v detašovaných pracovištích (DP). Detašovaným pracovištím 

je rozdělována účelová státní dotace MŠMT podle počtu, výkonnostní úrovně a celkové fyzické 

zdatnosti sportovců, zařazených do DP SCM v daném roce. Jednotlivé výdaje DP jsou v souladu s 

Pokyny pro čerpání a vyúčtování finančních prostředků SCM propláceny z účtu ČSK.  
 

            Činnost SCM je koordinována Pavlem Hottmarem. Na vedení SCM se v roce 2015 podílel již 

třetím rokem také trenér Jan Andrlík. Výbor SRK ČSK je o činnosti SCM pravidelně informován. 

Odborným poradním orgánem výboru SRK ČSK pro oblast řízení SCM je Rada SCM, která výboru 

předkládá především návrhy výběrových kritérií SCM a návrhy sportovců k zařazení do SCM.  



 

 

Rada SCM pracovala v letošním roce ve složení: Tomáš Charvát, Petr Fuksa, Tomáš Doktor, Petr Doležal, 

Jan Andrlík a Pavel Hottmar. Mimo společných jednání Rady SCM svolávaných při celostátních závodech 

Rada SCM korespondenčně řeší závažné záležitosti v činnosti SCM. 
 

  

Sportovní příprava členů SCM se hlavně díky systematické a zodpovědné práci jednotlivých 

oddílových trenérů stala intenzivnější a kvalitnější. Objevuje více cílevědomých jedinců, kteří 

vybočují z řady a připravují se jak z hlediska objemů, tak intenzity, na úrovni, kterou by si trenéři přáli 

a která je činí konkurenceschopnými v mezinárodním měřítku. U mladších závodníků (benjamínci, 

žactvo, dorost) jsou celkově stále největší rezervy hlavně ve všestrannosti přípravy (běh, běh na lyžích, 

plavání, hry, atletika, gymnastika atd.). U nejmladších bychom se měli více zaměřit na rozvoj 

obratnosti, speciální i obecné rychlosti, nácvik správného držení těla. Technice pádlování je potřebné 

se věnovat neustále s maximální pozorností, stále je třeba klást na tuto oblast u mládeže důraz.  
 

           Společné akce SCM se často prolínají s akcemi RDJ a juniorští reprezentanti jsou elitními členy 

SCM. Tradičně, již desátým rokem se uskutečnila společná jarní soustředění SCM/RDJ, opět na 

Slapech – Obozu. Už osvědčeným vedoucím těchto jarních centrálních přípravných akcí byl Jan 

Andrlík. Pod vedením skupiny spolupracujících trenérů se ve všech termínech účastnil velký počet 

mladých závodníků. Pro sportovce je přítomnost na společném soustředění nezvyklou motivací v 

tréninku, nové přínosné zkušenosti a poznatky sbírají závodníci i spolupracující a střídající se trenéři.  
 

Výkonnost členů SCM byla pravidelně celorepublikově testována na závodech Českého poháru 

(ČP), na kterých mládež získává body pro zařazení do SCM v následujícím roce. Aktuální žebříčky 

výkonnosti členů SCM byly během sezóny zveřejňovány na www.kanoe.cz, v rubrice SCM. 

Požadavek na úroveň obecné připravenosti ve druhém kole výběru do SCM a z ní vyplývající 

minimální bodový zisk nutný k zařazení do SCM, je letos nastaven stejně, jako v předešlých letech. 

Výběrová kritéria, která mají za sebou mnohaletý vývoj, jsou Radou SCM už jen drobně dolaďována. 

Největší změnou bylo letos, stejně jako v loňském roce, určení počtu členů zařazovaných do SCM 

z jednotlivých věkových a lodních kategorií, podle sportovní úrovně dané kategorie.  
 

Mezinárodní výsledky a výkonnost sportovců v péči SCM byly v roce 2015 opět velmi 

nadějné, především vzhledem k daným materiálním i lidským zdrojům. Účinnost systému SCM je a 

bude především zásluhou cílevědomé, systematické a obětavé práce všech trenérů, kterým patří velké 

poděkování. 

Stručnému shrnutí úspěchů reprezentačního družstva juniorů patří následující kapitola. Všichni 

perspektivní sportovci, kteří z věkových důvodů končí v SCM, jsou se souhlasem svazu prioritně 

zařazováni do rezortních sportovních center ASC, VSC nebo SC MV.  

 
 

                                                                             Zpracoval: Mgr. Pavel Hottmar, reprezentační trenér 

 

 

  

5. REPREZENTAČNÍ DRUŽSTVA 
 

Junioři 

 
Reprezentační družstvo juniorů (RDJ) bylo devátým rokem řízeno Pavlem Hottmarem. 

Vzhledem k objemu práce u obou reprezentačních družstev a SCM byl vedením většiny přípravných 

akcí juniorské reprezentace pověřen Jan Andrlík, větší podíl na vedení měli i někteří osobní trenéři 

klíčových reprezentantů. Kvůli množství společných akcí se mezi sebou jednotliví závodníci dobře 

znají, panuje zdravá rivalita. Většina přípravy tradičně závisela na obětavé práci v oddílech. 

 

http://www.kanoe.cz/


 

 

V prosinci 2014 zájemci z řad členů juniorské reprezentace absolvovali tradiční kondiční 

přípravu na běžkách na Božím Daru v Krušných horách. Mezi první akce RDJ v roce 2015 patřila dvě 

jednodenní testování obecné připravenosti v lednu a v únoru, která přispěla k motivaci juniorů 

v náročné kondiční přípravě. Pro nejlepší byly již tradičně připraveny drobné ceny. Vývoj výkonnosti 

jednotlivců v disciplínách testů nastínil kvalitu jejich zimní přípravy.  

Jarní soustředění v příznivých klimatických podmínkách většina členů RDJ absolvovala 

tradičně v Novigradu nebo Sabaudii, kde si přípravu organizují kluby samostatně, případně 

s výpomocí resortních sportovních center, která se s juniory při této příležitosti vzájemně seznamují. 

Někteří juniorští reprezentanti absolvovali březnové zahraniční soustředění v Peschiera del Garda nebo 

v Bibione. 

 

     Čeští junioři startovali v letošním roce na čtyřech mezinárodních závodech na krátkých tratích. 

Družstvo se zúčastnilo MR v Piešťanech (29.-31.5.), MSJ v portugalském Montemoru (23.-26.7.), 

MEJ v rumunském Piesti (17.-20.9.) a tradičně široký tým startoval na OH nadějích, které se 

uskutečnily v Bydhošti (25.-27.9.). Výběr reprezentantů na jednotlivé mezinárodní soutěže probíhal na 

základě předem stanovených nominačních kritérií, která dávala již tradičně velké pravomoci 

nestrannému reprezentačnímu trenérovi. Výbor SRK nebyl nucen řešit žádné sporné případy či 

protesty. Organizace výprav na MEJ a MSJ probíhá zároveň s týmem do 23 let, obě vrcholné soutěže 

juniorů a do 23 let jsou pořádány současně. 

          Start na regatě v Piešťanech byl stejně jako v předešlých letech zařazen do programu RDJ 

především z důvodu potřeby mezinárodních zkušeností mladých reprezentantů. Jiné podobně obsazené 

regaty se nekonají nebo jsou těžko využitelné z termínových či dopravních důvodů. Česká výprava 

čítala v Piešťanech 35 závodníků. Junioři i dorostenci vybojovali 20 medailí, ze zúčastněných juniorů 

se nejvíce blýskl Kryštof Hájek (KVS) vítězstvím na všech třech tratích.              

Na Mistrovství světa juniorů do Portugalska nominoval reprezentační trenér na základě 

výsledků II.NZ patnáct juniorů. Poprvé po 10 letech se nepodařilo získat na MSJ žádnou medaili. 

První ze dvou hlavních medailových nadějí – kajakář Ondřej Bišický (CHO) za stupni vítězů zaostal 

na 200m jen o 0,3s. Kanoista Kryštof Hájek (KVS), který na 200m dojel rovněž pátý, se potýkal 

s poruchou imunitního systému, jenž mu značně zkomplikovala už přípravu na jeho hlavní trať - 

1000m, kde dojel až devátý. Celkově byl tým na MSJ dobře připraven, především páté místo 

čtyřkajaku bylo vzhledem k věku a individuální výkonnosti chlapců velkým překvapením. Celkem šest 

finálových umístění odpovídá našemu dlouhodobému standartu. 

 

          Na Mistrovství Evropy juniorů do Rumunska, které se konalo netradičně až v druhé polovině 

září, bylo nominováno celkem 20 juniorů. Pořadatelé překvapili kvalitní organizací a zajištěním 

dobrých podmínek pro zúčastněné týmy. Také pěkná a regulérní dráha s vratným kanálem byla všemi 

hodnocena velmi pozitivně, atmosféru umocnilo krásné počasí. Zisk dvou medailí a celkem deset 

finálových umístění minimálně naplnily očekávání. Senzačním úspěchem bylo stříbro čtyřkajaku 

Vojtěch Procházka (16 let, ZAM), Jakub Stejskal (17let, ZAM), Michal Čeřovský (17let, CHO), Otto 

Klemperer (POD).  Medaili získal také deblkajak Sofie Kinclová, Sára Schwarzenbachová (obě SPA) 

na K2 1000. Jen velice těsně, o 0,06s, zaostal za medailí Ondřej Bišický (CHO) na K1 200m. Také 

řada dalších finálových umístění působila velmi nadějně a jistě motivovala mladé závodníky k další 

přípravě. 

         V Závodě olympijských nadějí v Bydhošti startovalo celkem 29 našich mladých závodníků. 

Soutěže se účastnilo 24 států, konkurence byla tradičně silná. Celkem naši reprezentanti získali 12 

medailí, z toho  3 zlaté. Ve svých kategoriích zářili nejvíce Sofie Kinclová (SPA), Eliška Betlachová 

(USK), Jan Vorel (SPA) a Jiří Zalubil (ONV). Na zisku medailí se podíleli také Štěpánka Sobíšková 

(SPA), Denisa Řáhová (PPL), Antonín Hrabal (KOJ) a Vilém Kukačka (UNL). Celkově naši 



 

 

mládežníci startovali více než padesátkrát ve finálových jízdách. Doufejme, že tyto úspěchy mladé 

sportovce ještě více namotivovaly do budoucí přípravy.  

          Podrobné výsledky všech soutěží lze najít na www.kanoe.cz v rubrice rychlost – reprezentace. 

V roce 2015 se našim juniorům opět dařilo držet krok se světem ve více disciplínách. Zdravotní 

problémy bohužel zmařily očekávané medailové zisky na MEJ a MSJ kanoisty Kryštofa Hájka, který 

doufejme minimálně v kategorii do 23 let ještě svůj talent zúročí.        

          Výkonnost juniorského družstva je samozřejmě nejvíce dána množstvím talentů v daných 

věkových kategoriích. Zásluhu na úspěších reprezentace mají zcela nepochybně také trenéři, kteří se 

nevěnují vrcholovému sportu, ale dětem, které se snaží přivést nebo udržet v oddílech u kanoistiky. 

Pouze s potomky bývalých závodníků by se reprezentaci v budoucnu zřejmě dlouhodobě a pravidelně 

na výrazné mezinárodní úspěchy dosahovat nedařilo. Děkuji všem členům realizačního týmu, 

především osobním trenérům, kteří se závodníkům dlouhodobě věnovali ve svých oddílech. 

Zpracoval: Mgr. Pavel Hottmar, reprezentační trenér  

 
 

Senioři 
  

     Reprezentační družstvo seniorů (RDS) v roce 2015 navázalo na úspěchy z předešlých sezón a 

vplulo do druhé části čtyřletého olympijského období, jehož vrchol je plánován na OH 2016. 

Reprezentaci řídí Pavel Hottmar, jemuž v roli asistenta pomáhá Martin Doktor. Nesmělých cílů 

čtyřletého plánu RDS „Rio 2016“ se také v roce 2015 podařilo dosáhnout, tým získal 6 míst na OH, 

přičemž k většímu počtu nechybělo mnoho. Stejně jako na MS 2014 v Moskvě získala reprezentace na 

MS 2015 v Miláně tři medaile v OH disciplínách, tedy už podruhé od roku 1987. 

 

    Realizační tým RDS 2015: Reprezentační trenér Pavel Hottmar, odborný poradce Martin 

Doktor; vedoucí trenér Armádního sportovního centra (ASC) Petr Náprstek; vedoucí trenér 

Vysokoškolského sportovního centra (VSC) Petr Lněnička, vedoucí trenér Sportovního centra 

Ministerstva vnitra (SC MV) Tomáš Doktor, osobní trenéři v jednotlivých resortních sportovních 

centrech (RSC) Karel Leština, Libor Dvořák, Petr Fuksa, Josef Fuksa, Jan Souček, Jan Andrlík, 

Waldemar Fibigr, Hana Krpatová a Tomáš Ježek. Metodický poradce ASC – Dukla Jerzy 

Dziadkowiec, reprezentační lékař Michal Říha, fyzioterapeuti David Vrbický, František Klein a 

František Noll, media manažerka Barbora Žehanová.  

 

    Zajištění jednotlivých akcí RDS bylo reprezentačním trenérem řešeno vždy dle potřeb, podle 

možností jednotlivých členů realizačního týmu a v závislosti na finanční a časové náročnosti daných 

akcí i se zohledněním jejich významnosti.  

    Vzhledem ke složitosti a mnoha možným variantám a kombinací nominací závodníků do 

disciplín a posádek, často vhodně řešitelných až podle aktuální nepředvídatelné situace, měl 

reprezentační trenér při nominaci na mezinárodní soutěže široké pravomoci. Předem schválená 

nominační kritéria určovala spíše jen systém, způsob a načasování výběru reprezentantů, bez detailů, 

které nelze před začátkem sezóny s velkým počtem mezinárodních soutěží a disciplín předvídat a 

plánovat. Organizace výprav na soutěže do 23 let probíhala zároveň s juniorským týmem, obě 

vrcholné soutěže juniorů a do 23 let jsou pořádány současně. 

 

    Příprava na závodní sezónu včetně výcvikových táborů probíhala v gesci RSC. Jednotlivé 

skupiny se v naprosté většině připravovaly v osvědčených destinacích. Kondiční přípravné kempy na 

horách reprezentanti absolvovali převážně v Harrachově, na Mísečkách, či v Livignu. Kajakáři 

z bronzového olympijského čtyřkajaku strávili největší část jarní přípravy tradičně v olympijském 

centru USA v Chula Vistě, kde se opět podařilo uspořádat přípravný kemp díky Jerzymu 

Dziadkowiecovi. Kanoisté ze skupiny Libora Dvořáka se na jaře již tradičně připravovali v Newportu 
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(rovněž Kalifornie). Několik tréninkových skupin se připravovalo v italské Sabaudii. Martin Fuksa 

jarní přípravu se svou tréninkovou skupinou absolvoval v Portugalsku, v tréninkovém zařízení fy. 

NELO a v Novigradu. V průběhu sezóny většina tréninkových skupin využívala pro krátké tréninkové 

pobyty Sportcentra v Račicích. Závěrečná příprava před MS probíhala kombinovaně převážně v Praze, 

Nymburku, Račicích a v Kadani, kde se před MS připravovala posádka čtyřkajaku.  

 

    Testování  RDS zahrnovalo stejně jako v předešlém roce silový test maximálního počtu 

opakování za dvě minuty s hmotností rovné vlastní váze - bench a přítah, u žen 80% vlastní váhy, běh 

mužů na 1500m, běh žen na 800m, alternativní běh 400m pro muže sprintery a plavání 200m s 

alternativou 100m pro muže sprintery. Testy se uskutečnily v průběhu ledna 2015. Hlavním cílem 

testování je zjištění individuálního vývoje výkonnosti ve sledovaných disciplínách, případně zvýšení 

motivace v obecné přípravě v přípravném období. 

    V návaznosti na zkušenosti s využitím výstupů speciálního tenzometrického měření, 

prováděného Institutem sportu z Varšavy, bylo 3.-5. května testováno v Račicích 14 reprezentantů. 

Převážně šlo o závodníky, kteří doposud tímto testováním neprošli. Testování prováděl stejně jako 

v minulých letech pracovník institutu Ing. Zbigniew Staniak. V první části se analyzovala jízda na 

singlech. Výsledky ukázaly či potvrdily individuální rezervy v technice pádlování a byly včetně 

doporučení k přípravě předány osobním trenérům. Někteří trenéři dokonce také osobně konzultovali 

výsledky se Zbigniewem Staniakem. Byly zároveň testovány různé kombinace deblkajaků 

s následným doporučením vhodnosti jednotlivých variant. Josef Dostál si nechal změřit průběh záběru 

vzhledem k pohybu dvou různých modelů lodí, Anna Kožíšková testovala dvě různá pádla. 

    Stejně jako v předchozích letech pokračovala spolupráce s CASRI v oblasti biochemického 

testování, především s Dr. Emilem Bolkem, dále také s biochemickou laboratoří CS MV a také je 

kontinuálně využívána biomedicínská laboratoř FTVS UK. Vyhodnocené a zpracované výsledky 

testování, biochemických testů a zátěžových spiroergometrií měli trenéři k dispozici k dalšímu využití 

v tréninkové praxi.  

     Systém evidence a plánování tréninku využívá elektronické komunikace mezi reprezentačním 

trenérem, vedoucími trenéry RSC, trenéry skupin a sportovci. Závodníci vyplňují data na webovém 

rozhraní na kanoe.cz, které je snadno přístupné na internetu.  

 

     Čeští seniorští reprezentanti startovali v letošním roce na sedmi mezinárodních soutěžích na 

krátkých tratích. Tým se zúčastnil ME v Račicích (1.-3.5.), SP v Duisburgu (22.-24.5.), Evropských 

hrách v Baku (14.-16.6.), MS23 v Montemoru (23.-26.7.), MS-OHQ v Milánu (20.-23.8.), 

Předolympijské regatě v Riu (4.-6.9.) a ME23 v Bascově (17.-20.9.). 

 

 

ME v Račicích byl pro český tým dobrou příležitostí k otestování výkonnosti a porovnání 

s mezinárodní konkurencí, ikdyž nezvykle už na začátku května. Nominováno bylo 28 našich 

závodníků, mezinárodní zkušenosti měla možnost opět získat i druhá vlna našich reprezentantů. 

Obhajoba prvenství se podařila Martinovi Fuksovi na 500m a čtyřkajaku Daniel Havel, Lukáš Trefil, 

Josef Dostál, Jan Štěrba. Obě vítězství se podařila potřetí v historii vůbec a přitom potřetí v řadě. 

Cenný bronz získal deblkajak D.Havel, J.Štěrba na 1000m, stejně jako v roce 2013. Naše posádky 

vybojovaly dlouhou řadu dalších nadějných finálových umístění, především 4. příčky v OH 

disciplínách – C1 1000, C1 200 Martina Fuksy a C2 1000 – Jaroslava Radoně a Filipa Dvořáka byla 

výborná. Dvě zlaté a celkem tři medaile řadí účast na ME Račice k našim nejúspěšnějším ME.  

Mimo sportovní úspěšnosti českého týmu skončil závod i úspěchem pořadatelským, když 

organizaci chválilo mnoho zástupců zahraničních výprav.  

 

Druhého závodu světového poháru v Duisburgu se zúčastnilo 15 našich reprezentantů, přičemž 

start byl primárně určen pouze pro elitní závodníky a část druhé vlny reprezentace. Martin Fuksa se SP 

v  Duisburgu neúčastnil z tréninkových důvodů. Deblkanoe Jaroslav Radoň, Filip Dvořák byla kvůli 

viróze Filipa omluvena ze startu na poslední chvíli v průběhu závodů na C1, které Jaroslav a Filip 



 

 

absolvovali tréninkově. Čtyřkajak musel být rovněž krátce před startem omluven kvůli viróze háčka 

Daniela Havla. Josef Dostál po neúspěchu na ME (10. místo) potvrdil na 2.SP na K1 1000m světovou 

úroveň, když dojel ve velké konkurenci druhý za Maxem Hoffem.  

 

Evropské hry se uskutečnily vůbec poprvé, uspořádání se ve velkolepém stylu zhostil 

Ázerbájdžán. Výsledky na ME 2014 zajistily našemu týmu účast čtrnácti závodníků na EH. Centrum 

her bylo v Baku, kanoisté však působili osamoceni ve zhruba 300km vzdáleném Mingacheviru. 

Organizace soutěže i příslušná agenda byla téměř stejná jako při Olympijských hrách. ČOV zabezpečil 

také dopravu lodí vojenským letadlem CASA. Závodníci velmi cenili, že mohou startovat na vlastních 

lodích a zároveň na nich i trénovat před hrami i po nich. Hvězdou výpravy byl Martin Fuksa, který na 

C1 1000m získal stříbro a na doplňkové dvoustovce senzační bronz. Čtyřkajak skončil těsně za stupni 

vítězů, Josef Dostál dojel na kilometru šestý, stejně jako deblkanoe Jaroslav Radoň, Filip Dvořák a 

Lukáš Trefil na 5km. Potěšilo osmé místo Filipa Švába na 200m a deblkajaku Patrik Kučera, Jakub 

Špicar.  

 

Mistrovství světa závodníků do 23 let se konalo teprve potřetí vůbec, bylo uspořádáno společně 

s MSJ v Portugalsku, kam reprezentační trenér nominoval v kategorii do 23 let 11 závodníků. 

Závodiště proslulé stálým bočním větrem z pravé strany umožňovalo v některých případech taktiku 

vyjetí výhodné krajní dráhy, v čemž je náš tým relativně úspěšný. Martin Fuksa, který taktiku 

vyjíždění drah díky své výkonnosti nepotřebuje, se stal v Montemoru podruhé mistrem světa do 23 let, 

když s naprostým přehledem zvítězil na 1000m. Na 200m navíc získal bronz. Stříbrnou medaili 

vybojoval na 1000m nově složený deblkajak Jakub Špicar, Jakub Zavřel a bronz získal čtyřkajak 

Tomáš Veselý, Patrik Kučera, Lukáš Nepraš, Radek Šlouf. 

 

Na vrchol sezóny, Mistrovství světa v Milánu bylo nominováno 26 sportovců. Organizace 

výpravy byla podřízena co nejlepším podmínkám pro závodníky bojující o místa na OH. Široký 

realizační tým zajišťoval veškeré potřeby k vrcholnému vystoupení našich reprezentantů.  

            Čtyři medaile z toho tři v OH disciplínách stejně jako v loňském roce řadí MS 2015 mezi naše 

neúspěšnější. Fenomén Josef Dostál potvrdil stříbrem na K1 1000 příslušnost k nejužší světové špičce. 

Martin Fuksa se oproti předchozí sezóně ještě posunul vpřed, když na 1000m téměř zvítězil (loni 

3,600s za zlatým Sebastianem Brendelem, letos 0,017s). Na 500m Martin podle očekávání všem 

v Miláně zajistil poslech České hymny. Bronzová medaile čtyřkajaku byla velkým úspěchem, přestože 

úřadující mistři světa před soutěží samozřejmě pomýšleli výše.  

            Šest vyjetých míst pro OH je v dané konkurenci a extrémně tvrdých kritériích velkým 

úspěchem, i když mohlo být ještě lépe. Kvalifikace rovnou z MS utekla ve finále deblkanoi, přestože 

na květnové evropské dokvalifikaci má posádka Jaroslav Radoň, Filip Dvořák ještě jednu velkou 

příležitost. Senzací bylo semifinále Filipa Švába, který v kruté konkurenci kajakářů na 200m nakonec 

dokonce osmou příčkou ve finále zajistil místenku do Ria. Ještě v úplném závěru semifinále K2 

1000m bylo blízko vyjetí míst také „černým koněm“ - deblkajakem Jakub Špicar, Jakub Zavřel, který 

neprošel do finále pouze o 0,17s. Jako výborné se sluší hodnotit také umístění deblkajaku Filip Šváb, 

Karel Slepica na K2 200m. V kategorii žen jsme skončili kompletně až nečekaně hluboko v pořadí za 

příčkami zajišťujícími OHQ. Řadu nadějných umístění naši závodníci vybojovali v neolympijských 

disciplínách.  

 

      Předolympijská regata v Riu posloužila týmům i pořadatelům k otestování dráhy, 

organizačních a technických možností před přípravou na OH. Lodě byly zapůjčeny organizátorem, 

dopravu a ubytování řešila naše výprava, čítající osm sportovců a čtyři trenéry, na vlastní pěst. 

Atmosféra soutěže byla velmi uvolněná, sportovci se účastí bavili a brali ji jako relaxační po stresující 

OH kvalifikaci v rámci MS.  

      Předolympijský test byl důležitou zkušeností pro závodníky, trenéry a realizační týmy a 

v přípravě na OH byl potřebným prvkem. Ředitelem informačního centra pořadatele byl Vít Vaníček, 

český kajakář, žijící nyní trvale v Brazílii. Také brazilský podnikatel Ivan Zabojník, rovněž původem 



 

 

Čech, pomáhal týmu, především informace o možnostech v Riu pro přípravu před OH jsou velmi 

cenné. Sportovní výsledky nebyly nejdůležitější, nicméně především Martin Fuksa přistoupil k soutěži 

velmi zodpovědně, čemuž odpovídala i jeho zlatá medaile na 1000m a bronz na 200m.  

 

Na Mistrovství Evropy do 23 let v Rumunském Bascově nás reprezentovalo 19 závodníků. 

Stejně jako v minulých letech si nenechal vítězství uniknout nyní již sedminásobný mistr Evropy do 

23 let Martin Fuksa, který i ve dvaadvaceti letech získal zlato na 1000m i 500m, k čemuž přidal ještě 

stříbro na 200m. Bronz získal na K1 500m rovněž odchovanec nymburské kanoistiky Jakub Špicar. 

Českou hymnu si vyslechl společně s Jakubem Zavřelem za vítězství na K2 1000m. Josef Dostál se 

letos stejně jako loni koncentroval už pouze na seniorské soutěže. Náš tým získal v Rumunsku kromě 

pěti medailí v kategorii do 23 let ještě další čtyři finálová umístění. 

Podrobné výsledky všech soutěží včetně dalších  informací lze najít na www.kanoe.cz v rubrice 

rychlost – reprezentace. 

Na MS tým získal celkem čtyři medaile (1-2-1), na ME tři (2-0-1), na EH dvě (0-1-1), na MS do 

23 let čtyři (1-1-2) a na ME do 23 let pět cenných kovů (3-1-1). 

 

Všem zainteresovaným trenérům, funkcionářům, lékařům, fyzioterapeutům, masérům i 

technickým pracovníkům, kteří se o sportovce starali, patří veliké poděkování. Samozřejmě největší 

dík patří sportovcům. Neocenitelný je přínos všech trenérů v klubech, kteří prací s mládeží dokázali 

dovést závodníky k vrcholovému sportu. Momentální výkonnostní úroveň reprezentace rozhodně patří 

k nejvyšším v historii. Podle aktuálních výsledků juniorské reprezentace se dá věřit, že by někdo 

z nadějných juniorů mohl v budoucnu dospělou reprezentaci opět posílit. 

 

Zpracoval: Mgr. Pavel Hottmar, reprezentační trenér  

 

Maratonci 

 
Reprezentační družstvo je řízeno dvanáctým rokem Mgr. Tomášem Ježkem. Členové rady 

vedení družstva jsou Ing. Pavel Dufek a Martin Kolanda. Kromě konzultační a poradní činnosti 

významně pomáhají vedením družstva a technickou asistencí na všech závodech. K výběru sportovců 

do reprezentačního družstva pro jednotlivé závody bylo použito předem stanovených a Výborem SRK 

ČSK schválených nominačních kritérií. Sportovní příprava maratonců probíhala v režii a podle 

možností resortních středisek nebo klubů.  

 

V letošním roce se členové maratónského družstva a další zájemci zúčastnili dvaceti 

vytrvalostních závodů. Z rozpočtu ČSK byly zajištěny starty na SP v Německu, ME ve Slovinsku a 

MS v Maďarsku. Na mezinárodním závodu 5km na K4 Valladolid ve Španělsku reprezentovali 4 

závodníci na pozvánku a náklady pořadatele. Na vlastní náklady se zúčastnilo několik závodníků 

maratónů v JAR, Holandsku, Slovensku, Dánsku, Švédsku, Itálii a Francii. V případech, kde na 

mezinárodních závodech startují naši závodníci na vlastní náklady za „Českou reprezentaci“ a ne za 

klub, podepisují pro účely ČSK prohlášení o finanční a zdravotní nezávislosti. Z domácích akcí 

absolvovali někteří maratonci NZ Zbraslav, maraton Slapy - Praha, Mistrovství republiky v Týně 

n/Vltavou, Východočeský maraton, Zvíkovský maraton a Krumlovský maraton. 

 

Na SP v Německu startovali 3 zkušení závodníci. Z malé výpravy přivezli Dubský na C1 dvě 

stříbrné medaile. Hrochová skončila na K1 dvakrát na 5 místě a Luňáček na 8 místě. SP se zúčastnilo 

jen 13 států. Jedinci testovali své schopnosti tréninkovým závodem. Závod se termínově shodoval 

s MČR v Račicích. 
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ME ve Slovinsku se zúčastnilo 10 sportovců. Vzhledem ke konání závodu uprostřed sezóny 

krátkých tratí mohl být vyslán pouze slabší tým, zatímco konkurence z mnoha jiných zemí Evropy 

byla kvalitní. Družstvo dosáhlo výsledků bez výraznějších úspěchů podobně jako na loňském ME.  

Obsadili jsme 8 kategorií a vybojovali všechna umístění od šesté do jedenácté příčky. Českých 

veteránů startovalo 22 a vybojovali 17 medailí ve svých kategoriích. Závod se konal v krásném 

prostředí horského národního parku, organizace byla na vysoké úrovni. 

 

Vrcholem sezóny bylo MS v Maďarsku, kde startovalo dvanáct našich závodníků. Letos byla 

hvězdou výpravy Anna Kožíšková, která získala titul na K1 a stříbro na K2 s Lenkou Hrochovou. 

Další posádky skončily těsně za medailemi. Na C1 byl Jakub Březina čtvrtý na C1 U23 a pátý 

v mužích, David Janík čtvrtý na C1 jun, Jakub Adam a Michal Odvárko šestý na K2, Jakub Adam 

sedmý a Pavel Davídek jedenáctý na K1, Jan Dlouhý sedmý na C1 U23, Václav Dubský osmý na C1, 

Martin Kučera třináctý na K1 jun a David Kotrč šestnáctý na K1 U23. V závodě veteránů startovalo 

13 Čechů a vybojovali 9 medailí ve svých kategoriích. Celkem se zúčastnilo 44 států. Družstvo 

dospělých skončilo v bodovém hodnocení na třetím místě za Maďary a Španěly. Maďaři na domácí 

půdě výrazně dominovali a brali drtivou většinu medailí. Organizace závodu byla na vysoké úrovni, 

trať trochu utrpěla nízkým stavem vody v řece. Poprvé závodily ženy na C1 a parakanoisté. 

 

V letošní sezóně byly z rozpočtu RDM finančně plně pokryty tři závody. Všechny se konaly 

blízko ČR, tudíž nebyly nadměrně finančně nákladné. Také proto bylo možné částečně obnovit lodní 

park maratónského týmu. 

Anna Kožíšková na K1 a Václav Dubský na C1 vyhráli ve svých kategoriích celkové bodování 

Světového poháru 2015. 

Z celkového pohledu se držíme se dvěma medailemi hned za maratonskými velmocemi jako je 

Maďarsko, Španělsko a JAR, přestože počet špičkových maratonců máme poloviční. Naše úspěchy v 

posledních letech zajišťují stále stejná jména. Mezi mladšími zatím chybí zkušenosti i výkonnost, 

především kvůli preferenci olympijských tratí.  

 

Zpracoval: Mgr. T. Ježek, vedoucí RDM 

 

 

6. SOUTĚŽE VETERÁNŮ PŘI SRK ČSK  

 
            V letošním roce měli veteráni opět možnost zúčastnit se závodů Českého poháru veteránů. I se 

třemi závody Mistrovství České republiky, které bývají hlavně v mužských kategoriích velmi silně 

obsazené, jich bylo deset. 

            Celkově se závodů Českého poháru zúčastnilo 102 veteránů, z toho 63 kajakářů, 31 kanoistů a 

8 kajakářek z 38 oddílů, což je více než v minulé sezoně. 

            Z mezinárodních závodů bychom rádi vyzdvihli ME v maratonu ve slovinské Bohinji, kde  23  

členná výprava vybojovala  17  medailí  a MS v maratonu v maďarském Györu, odkud 13 borců 

přivezlo 10 medailí. Na závěr bychom chtěli ještě jednou poděkovat ČSK SRK za pořádání 

veteránských závodů v ČR. 

 

Zpracovala: Barbora Vernerová 

 

 

  


